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Esborrany de l’acta de la reunió de la Comissió Consultiva del  
Parc Natural de Sant Llorenç del Munt i l’Obac 

 
 

Convocatòria  

Data: 29 d’octubre de 2024 
Hora: 17:00 
Lloc: La Mata, oficina administrativa del Parc Natural de Sant Llorenç del Munt i l’Obac. 

Mura. 
 

Ordre del dia 

 
ORDRE DEL DIA: 
 
PART A (durada aprox. 1 hora): 
 

1. Aprovació de l’acta de la reunió anterior,  
2. Informe de gestió. Principals activitats realitzades (abril 24-octubre 24) 
3. Propostes pel Programa d’Activitats 2025 
4. Torn de paraules  

 
PART B (durada aprox. 2 hores) destinada a la Sessió del grup de treball (Living Lab) del 
projecte Life eCOadapt50 sobre canvi climàtic: 
 

5. Sessió del grup de treball (Living Lab) del projecte Life eCOadapt50 sobre canvi 
climàtic: presentació i validació de la Diagnosi de vulnerabilitat al canvi climàtic de la 
zona Litoral catalana, lliurada per l’Oficina Catalana del Canvi Climàtic 

 

 

Assistents a la reunió: 

• Glòria Amigó Aso. Ajuntament de Mura. Regidora 

• Juana Barber Rosado. Servei de Gestió de Parcs Naturals. Cap 

• Josep Canals Palau. PN de Sant Llorenç del Munt i l'Obac. Tècnic d'Ús Públic i Educació 

Ambiental 

• Kiku Closa Sebastià. Facultat Veterinària UAB. Investigador 

• Francesc Dalmases Capella. TALACTIVA. Secretari 

• Meritxell Folch Vázquez. Restaurant La Pastora. Gerent 

• Joan Garcia Riba. Bombers Matadepera. Vocal 

• Daniel Pons Julià. PN de Sant Llorenç del Munt i l'Obac. Tècnic de Conservació 

• Enric Prat Balaguer. Centre Excursionista de Terrassa. Representant 

• Jose Santaella Alegre. PN de Sant Llorenç del Munt i l'Obac. Tècnic de Territori 

• Quim Vancells Martí. ADF Matadepera. Vocal 

• Salvador Vives Jorba. Federació Catalana d'Espeleologia. Representant 
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1.Aprovació de l’acta de la reunió anterior 

La Sr. Juana Barber informa que, davant la situació de baixa laboral per part de la direcció del 
parc, ella portarà la reunió de la Comissió Consultiva. 

Demana si algú dels presents vol fer cap modificació a l’esborrany de l’acta tramès. 

No es presenta cap objecció, de manera que s’aprova l’acta de la reunió anterior. 

 

2.Informe de gestió. Principals activitats realitzades (abril 24-octubre 24) 

La Sra. Joana Barber, presenta l’informe de gestió destacant els aspectes més rellevants de 
cada àmbit de gestió: 

✓ Conservació del Patrimoni Natural i Cultural 
✓ Desenvolupament Sostenible i Benestar de la Població 
✓ Ús Públic i Educació Ambiental 
✓ Activitats de Coordinació i Governança 

 

En aquest sentit demana als tècnics del parc que cadascú expliqui el seu àmbit de gestió ja 
que en tenen més coneixement, i ella explicarà els àmbits de gestió que es fan en clau Xarxa 
de Parcs.  

Conservació del Patrimoni Natural i Cultural 

El Sr. Daniel Pons, com a tècnic de conservació explica que d’una banda es van duent a terme 
els diferents projectes propis de Seguiment, en clau Xarxa de Parcs (Pla de Seguiment de 
paràmetres ecològics del parc). En aquests moments, estan planificats i executat en diversos 
graus, depenent de cadascun dels seguiments. Destaca el seguiment d’algunes espècies com 
l’escurçó i el botxí.  

Projectes propis de Seguiment en el Parc Natural de Sant Llorenç del Munt i l’Obac, destaca 
el següents:  

Seguiment de l’àliga perdiguera (2024: no han fet niu) 

Seguiment de nidificació de l’aufrany (2024: 1 poll volander) 

Seguiment de la nidificació del falcó mostatxut 

Seguiment de la nidificació del falcó pelegrí (2024: 3 polls volanders) 

Pel que fa al projecte Tech4Nature, fruit de la col·laboració entre Huawei, UICN i Diputació de 
Barcelona s’han dut a terme les següents accions: 

✓ Presència a Shenzen Tech4Nature Summit Juny 2024. Reconeixement per part de 
UICN i Huawei 

✓ Premi al projecte, 100 mejores iniciativas 2024 – Unidad Editorial 

✓ Presentació del projecte al Smart City Expo World Congress 2024  
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✓ Entrevista Ulsan Maeil (Corea) – Reportatge del Parc Natural: Història i Bones 
Pràctiques en  Conservació de la Biodiversitat 

Per últim dona compte del estudis encarregats per a l’ampliació del Parc Natural de Sant 
Llorenç del Munt i l’Obac: estudis del patrimoni natural (flora, fauna i geologia) i la 
hidrogeologia de l’àmbit de la proposta d’ampliació del Parc Natural. 

Desenvolupament Sostenible i Benestar de la Població 
 
El Sr. José Santaella, tècnic de territori, explica les principals actuacions en el seu àmbit de 
treball. 
 
D’una banda comenta les actuacions que s’han dut a terme en el manteniment de la Xarxa 
viària bàsica del parc. Explica que en breu, s’iniciarà un contracte de manteniment de camins 
i que per poder dur a terme les actuacions més importants i fins que el contracte de 
manteniment no estigui adjudicat es farà un contracte menor d’urgència. 
 
Dona compte també, dels manteniments ordinaris i extraordinaris que s’han fet al llarg 
d’aquests mesos, bàsicament amb el personal propi del Parc: manteniment i guarderia. 
Destaca l’actuació feta de neteja forestal per part d’aquests dos col·lectius amb motiu d’un 
tornado que va tenir lloc a començaments del mes d’octubre.  
 
Comenta les diferents col·laboracions que s’estan duent a terme amb diferents projectes:  

o Línia de treball en el marc del conveni amb el CTFC, per veure l’estat sanitari 
i de mortalitat de la pinassa en les finques de la Baga del Dalmau i a les 
Refardes – La Vall  

o Col·laboració amb el CTFC en els projectes l’INTERREG POCTEFA 
GESTES (2024-2026) i IMFOREST (2024-2025) 

o Col·laboració amb el CREAF amb el projecte de MICROCLIM: 
https://www.creaf.cat/ca/microclim-variacio-microclimatica-i-resiliencia-dels-
embornals-de-carboni-forestals-lescalfament-global 

 
Per últim, en aquest àmbit dona compte de les principals actuacions en equipaments, 
destacant els projectes de millora de la captació i filtració d’aigües pluvials i millora de la 
depuració d’aigües a Coll d’Estenalles, i d’altra banda les actuacions en el marc del projecte 
NEXT Turisme a La Pastora (tancaments, finestres i aerotèrmia) i la Casa Nova de l’Obac 
(tancaments, porticons i finestres). 
 
La Sra. Juana Barber explica com està la línia de Subvencions per l’any 2025, i també 
comenta que si bé havia preparat unes dipositives per explicar les actuacions dutes a terme 
a la Mata, tenint en compte que ens hi trobem al costat el que es farà és una visita per tal de 
veure-les “in situ”. 
 
 
Ús Públic i Educació Ambiental 

El Sr. Josep Canals, com a tècnic d’ús públic i educació ambiental destaca les principals 
actuacions dutes a terme en aquests mesos: 

Actuacions de voluntariat amb el Cercle de voluntaris de la xarxa de Parcs 

Auditoria de la Q de Qualitat en l’Ús Públic del Parc i la posada en marxa de nous 
equipaments, com és el punt d’informació de Sant Vicenç de Castellet. 

Es dona compte també de la nova web d’Espais Naturals, amb dos àmbits diferenciats, un 
més de gestió i l’altre adreçat al visitant.  

https://www.ctfc.cat/projecte_gestes.php
https://www.ctfc.cat/projecte_gestes.php
https://blog.ctfc.cat/ca/es-presenta-oficialment-imforest-un-projecte-per-a-impulsar-la-bioeconomia-i-la-sostenibilitat-dels-productes-forestals-no-fusters/
https://www.creaf.cat/ca/microclim-variacio-microclimatica-i-resiliencia-dels-embornals-de-carboni-forestals-lescalfament-global
https://www.creaf.cat/ca/microclim-variacio-microclimatica-i-resiliencia-dels-embornals-de-carboni-forestals-lescalfament-global
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3.Propostes pel Programa d’Activitats 2025 

La Sra. Juana Barber comenta que s’està elaborant el programa d’activitats pel 2025 que ha 
de ser aprovat en el proper Consell Coordinador.  

Recorda que aquest programa es fa tenint com a base el Pla d’Acció de Mandat de la 
Diputació de Barcelona, de les necessitats que posen sobre la taula els diferents municipis, 
de les necessitats que detecta l’equip tècnic del propi Parc, i de les propostes dels membres 
de la Comissió Consultiva. En aquest sentit anima atots els participants a que facin arribar 
aquells projectes, actuacions, activitats que creguin necessàries a tenir en compte en el 
programa de activitats pel proper any. Se’ls hi dona un termini de 15 dies. 

La Sra. Barber, a tall d’exemple explica algunes de les actuacions previstes en els diferents 
àmbits:  

Conservació: Estudi Briòfits del Parc de Sant Llorenç, Continuació del projecte Tech4Nature 
pel seguiment de la cuabarrada, Recuperació d’espais oberts a l’espai protegit. 

Desenvolupament: Redacció de l’Estratègia d’adaptació al canvi climàtic, Millora dels 
equipaments públics, Proposta i certificacions de subvencions.  

Ús Públic i Educació Ambiental: Reposició dels murals E1 de l’espai protegit, Racionalitzar 
els itineraris senyalitzats, Diagnosi de l'educació ambiental a l’espai protegit. 

Coordinació i governança: Impulsar el funcionament del Living Lab del Life eCOadapt50 sobre 
canvi climàtic, Participar en el procés d’ampliació del Parc Natural, Constituir la taula de 
voluntariat del parc. 

 

4.Torn obert de paraules 

El Sr. Salvador Vives demana que es posi uns rètols en els avencs i coves del parc alertant 
dels perills. Es proposa que sigui una actuació del nou programa d’activitats.  

Es valora molt positivament que hi hagi una actuació que sigui la recuperació d’espais oberts, 
i es proposa que hi hagi actuacions encaminades a l’eliminació d’espècies invasores com 
l’Ailant  i el Seneci del Cap. Hi ha un petit debat ja que si bé tothom hi és d’acord amb l’actuació 
es posa sobre la taula que a data d’avui no hi ha mesures de control d’aquestes espècies i 
que a vegades el que s’ha fet ha estat contraproduent.  

Finalment es fa la visita a La Mata, a la cas gran i tothom queda molt content de les actuacions 
dutes a terme des de la Gerència de Serveis d’Espais Naturals en aquest edifici. 

Sense cap altra intervenció ni qüestió a tractar s’agraeix la participació i es dona per finalitzada 
la reunió ordinària de la Comissió Consultiva a les 18:15 hores. 

 


